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Inleiding 

Voorzitter, de wereld om ons heen is snel aan het veranderen. Gelukkig zien we dat de 

economie in Europa en in Nederland aantrekt. De werkgelegenheid begint ook weer toe te 

nemen. Tegelijkertijd worden we geconfronteerd met een nieuwe crisis. De toestroom van 

duizenden vluchtelingen per week naar Nederland, baart ons allemaal zorgen.  

In die veranderende wereld behandelen we vandaag de gemeentelijke begroting 2016. Ook 

lokaal spelen er zich grote veranderingen af. Vorig jaar heeft de gemeente behoorlijk wat 

extra taken gekregen als we kijken naar zorg, werk en jeugdzorg. We hebben dit een paar 

weken geleden uitgebreid besproken in de commissie Samenleving. 

Criminaliteit 

Criminaliteit bedreigt de veiligheid in onze gemeente. Met name drugscriminaliteit en alles 

wat daarmee verband houdt, zijn ook in de gemeente Gilze en Rijen zeer voelbaar. Google 

maar eens op Hulten of Molenschot, en bij de eerste resultaten treft u nieuws over 

drugscriminaliteit en doodgeschoten personen aan. 

Criminaliteitsbestrijding 

Veiligheid is de belangrijkste kerntaak van de overheid. Ook de gemeente heeft daar een 

belangrijke rol in te spelen. Wat ons betreft moeten criminaliteit bestuurlijk nog harder 

aanpakken. Want als het veiligheidsteam hier op het gemeentehuis, onder leiding van de 

burgemeester, de afgelopen jaren iets bewezen heeft, is het wel dat door snel en 

doortastend optreden de criminaliteit een goede klap kan worden toegebracht. Het lijkt er op 

dat we enkele veldslagen winnen, maar de oorlog hebben we nog zeker niet gewonnen. Wij 

zullen dan ook bij de aankomende evaluatie van het Damocles-beleid voorstellen om dit 

beleid nog verder aan te scherpen. Nog sneller en langer zullen drugspanden in onze 

gemeente gesloten moeten worden.  

Opsporing van drugspanden 

En ook de opsporing van drugspanden moet een extra impuls krijgen. Dat kan soms met 

beperkte middelen. Bijvoorbeeld door als gemeente een energiemeter aan te schaffen. Op 

die manier ontstaat er minder afhankelijkheid van de beschikbare capaciteit bij Enexis in 

deze regio en is het mogelijk om sneller drugspanden te ontdekken. Wij stellen voor om als 

gemeente Gilze en Rijen ook zo’n meter aan te schaffen. Wij dienen hiervoor een 

amendement in samen met Gemeentebelang. 
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Gemeentelijke toezichthouders (BOA’s) 

Maar als het over veiligheid gaat, gaat het uiteraard niet alleen om de aanpak van zware 

criminaliteit. Ook gaat het om de bestrijding van overlast. Want overlast in onze straten en 

buurten, zorgt juist voor een gevoel van onbehagen en soms ook van onveiligheid. We 

zagen eerder al bij de jaarrekening dat het gevoel van onveiligheid onder onze inwoners de 

afgelopen tijd alleen maar is toegenomen. Helaas werden wij bij het doornemen van deze 

programmabegroting weer teleurgesteld. Deze coalitie lijkt weer geen prioriteit aan 

overlastbestrijding te willen geven. De gemeenten Gilze en Rijen, Alphen-Chaam en Baarle-

Nassau hebben een gezamenlijke oppervlakte van ruim 235 vierkante kilometer. En deze 

coalitie denkt dat twee gemeentelijke toezichthouders, twee BOA’s dus, voldoende is om 

effectief toezicht te houden in dit uitgestrekte gebied van Rijen tot Castelré. Dat is dus 1 

toezichthouder per ruim 117 vierkante kilometer. Je zou bijna denken dat het om een grap 

ging, als het niet zo zorgelijk zou zijn. Bij de Perspectiefnota deden we al een poging om de 

toezichthoudende capaciteit van de gemeente te vergroten. Dit kon toen niet op steun van 

de coalitie rekenen. Wij geven onze collega’s graag vanavond een herkansing. Eén van de 

coalitiepartijen schreef in het verkiezingsprogramma niet voor niets: BOA’s worden meer 

zichtbaar in de dorpen. Zij zijn er als het nodig is. Dit is uw kans om dat te regelen.  

 Om te garanderen dat er effectief gemeentelijk toezicht is.  

 Om te zorgen dat we het toezicht niet verminderen.  

 Om het gemeentelijk toezicht zichbaarder te maken in onze straten.  

Wij stellen voor de BOA capaciteit in onze gemeente te verdubbelen en dienen daarom een 

amendement in. 

Verkeersveiligheid 

Voorzitter, dan zijn we bijna aan het einde van het blok veiligheid. Maar dat kan natuurlijk 

niet zonder dat we komen te spreken over verkeersveiligheid. Als iets de afgelopen 

maanden duidelijk geworden is, is het wel dat deze coalitie lijnrecht tegenover de inwoners 

van onze gemeente staat als het gaat om verkeersveiligheid. In 2016 worden er naar lang 

aandringen eindelijk plannen gevormd voor het Raadhuisplein, terwijl we nu al een 

proefopstelling hadden kunnen hebben als de coalitie bij de perspectiefnota onze motie had 

gesteund. We zullen er op blijven aandringen dat het Raadhuisplein snel veiliger wordt door 

de linksom variant te realiseren. 

Stationsstraat – Constance Gerlingsstraat 

Waar onze inwoners en wij al jaren willen dat de kruising Stationsstraat – Constance 

Gerlingsstraat veilig wordt, doet dit college daar vooralsnog niets aan. Ook de komende 

jaren wil het college niets veranderen aan dit kwalitatief uitermate teleurstellend ingerichte 

kruispunt. Gelukkig geeft de wethouder inmiddels toe dat het een gevaarlijke kruispunt is. 

Maar goed anders kon het ook niet. Het meldpunt van Omroep Brabant heeft de ogen van 

dit college een klein beetje geopend.. Doorgaans worden onze voorstellen om de 
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verkeersveiligheid te vergroten weggestemd door de coalitie. We zijn blij dat veel partijen 

zich nu wel zorgen maken om dit kruispunt. Wij dienen daarom een amendement in en 

hopen dat alle partijen ons amendement steunen.  

Ontsluiting De Kring 

Zijn dan alle gevaarlijke verkeerssituaties in onze gemeente opgelost? Zeker niet. En er 

komen ook nog steeds onveilige situaties bij. Hoe langer dit college wacht met het realiseren 

van een goede ontsluiting van De Kring naar de Hannie Schaftlaan, en naar de Marga 

Klompélaan, hoe sneller ook deze kruispunten straks als gevaarlijk omschreven zullen gaan 

worden. 

Luisteren naar inwoners 

Voorzitter, niet alleen op het gebied van veiligheid is het belangrijk om te luisteren naar onze 

inwoners. Het college is van start gegaan met allerlei inspraakrondes en klankbordgroepen. 

Bij projecten zoals het nieuwe sporthal/zwembad, maar ook bij actuele ontwikkelingen, zoals 

rondom het AZC. Helaas leidt dit nog veel te vaak tot teleurstelling bij alle betrokkenen. De 

kaders zijn vooraf niet duidelijk genoeg en de samenstelling van de groepen is vaak 

gekoppeld aan de uitkomst die de wethouder zelf wil bereiken. Wij hebben daar moeite mee. 

Want op deze manier wordt er vooral gedaan of er naar de inwoners geluisterd wordt, terwijl 

er geen daadwerkelijke inspraak is. Het is vaak een wassen neus. 

Visie op inwonersparticipatie 

Wij vinden het een gemiste kans dat dit college niet met een logisch samenhangende visie 

op inwonersparticipatie wil komen. Terwijl in de begroting dit college wel plannen maakt om 

komend jaar met voorstellen te komen voor de werkwijze van deze gemeenteraad. 

Voorzitter, laat ik daar glashelder over zijn: het past het college niet om daar op welke wijze 

dan ook voorstellen voor te doen. College, laat deze plannen dan ook varen! 

Maar als college bent u uiteraard wel in dienst van de inwoners. Net als wij dat zijn. En dat 

betekent dat inwoners ook alle recht hebben om inspraak te hebben op de besluiten die wij 

hier nemen. Daarom dienen we een motie in om het college te verzoeken om met die 

logisch samenhangende visie op inwonersparticipatie te komen. Want zoals ook Kern’75 in 

de schriftelijke vragen constateerde, zijn kaders en verantwoordelijkheden vooraf vaak niet 

duidelijk bij onze inwoners. 

Lokaal referendum 

Voorzitter, wat de VVD betreft moeten inwoners vaker dan eens in de vier jaar geraadpleegd 

worden. Dat kan door middel van klankbordgroepen, enquetes en inspraakrondes. Maar er 

zijn meer manieren waarop dat kan. Sinds 1 juli dit jaar is het landelijk mogelijk een 

raadgevend referendum te organiseren. En begin komend jaar hebben we met dank aan 

GeenPeil het eerste referendum dat georganiseerd wordt op initiatief van ruim 

vierhonderdduizend Nederlanders. Wij zijn van mening dat ook lokaal het referendum van 
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toegevoegde waarde kan zijn. Daarom zullen wij nog dit jaar een initiatief-raadsvoorstel 

indienen om in Gilze en Rijen ook een referendumverordening vast te stellen. 

Financiën 

We kunnen deze begroting natuurlijk niet behandelen zonder ook te praten over de 

financiën. Onze gemeente staat er financieel goed voor. En toch kiest dit college er voor om 

de OZB met meer dan de inflatie te verhogen.  

Voorzitter, het is duidelijk hoe de VVD hier over denkt. De afgelopen vijf jaar zijn we heel 

consistent geweest: een lastenverhoging kan alleen, wanneer daar een duidelijk doel aan 

gekoppeld is. Wat ons betreft wordt ook dit jaar de huiseigenaar en de ondernemer weer 

onterecht geconfronteerd met een belastingverhoging. Want ook dit jaar wordt er niet 

onderbouwd waarom de OZB omhoog zou moeten. Sterker nog: de verhoging is grotendeels 

niet nodig gelet op de uitkomst van de septembercirculaire.  

Wij kunnen nu weer het bekende amendement indienen om de OZB komend jaar niet te 

verhogen. De coalitie kan dan weer traditiegetrouw dat wegstemmen. Dat doen we niet. 

Want er is wel degelijk dit jaar een goede bestemming te bedenken voor de verhoging. 

Eerder heb ik een amendement aangekondigd om de formatie van gemeentelijke 

toezichthouders te verdubbelen. Als de belasting dan omhoog moet van deze wethouders, 

dan moet de inwoner dat wat ons betreft dat terug zien, in meer BOA’s op straat.  

AZC 

Voorzitter, in het begin van mijn betoog sprak ik over de vluchtelingencrisis die we nu 

meemaken. De redenen van deze wereldwijde crisis kunnen we in deze gemeenteraad niet 

aanpakken. Maar we zien natuurlijk ook de impact die dit nu heeft op alle gemeenten als het 

gaat om opvang. Ook in dit debat dient dit onderwerp wat ons betreft aan de orde te komen. 

Ons standpunt is daarbij helder. We zijn er trots op dat we in onze gemeente al zo lang een 

grote groep personen onderdak bieden en willen dat ook in de toekomst blijven doen. Maar 

er zijn grenzen. Wat ons betreft doen wij met 1200 asielzoekers in onze gemeente al enorm 

veel. Van uitbreiding van het AZC in Gilze of van crisisopvang op een andere locatie kan wat 

ons betreft dan ook geen sprake zijn. Uiteraard stellen wij wel graag de kennis die wij in 

onze gemeente in huis hebben als het gaat om opvang, graag ter beschikking aan al die 

gemeenten die momenteel nog geen vluchtelingen opvangen. 

Statushouders 

We zullen ook moeten nadenken over de toename van statushouders die wij de komende 

tijd zullen moeten gaan huisvesten als gemeente. We zien wat dat betreft nog te weinig actie 

bij dit college. Hoe wil dit college deze huisvesting vorm gaan geven zonder dat onze lokale 

woningzoekenden nog langer op een woning zullen moeten wachten? Wat ons betreft zijn 

daarvoor nieuwe en innovatieve oplossingen nodig. Wij dienen daarom een motie in. Want 

de vluchtelingencrisis moet niet leiden tot een langere wachttijd voor onze inwoners. 
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Afsluiting 

Voorzitter, er liggen vandaag enkele belangrijke keuzes voor. Wij hebben daarbij enkele 

voorstellen gedaan die in het belang zijn van onze inwoners. Wij hopen daarbij op steun van 

de andere partijen.  

Dank u wel. 


